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Biographical note: James Coyne 
 
James Coyne was appointed Governor of the Bank of Canada and President of the 
Industrial Development Bank on 1 January 1955. 
 
Born in Winnipeg, Mr. Coyne graduated from the University of Manitoba with a BA in 
1931 and studied at Oxford University as a Rhodes Scholar, attaining a BA Jurisprudence 
and BCL in 1934. 
 
Mr. Coyne first joined the Research Department of the Bank of Canada in 1938. He left 
to join the Central Mortgage Bank in June 1939 and subsequently served with the Foreign 
Exchange Control Board, the Canadian Embassy in Washington, and the Wartime Prices 
and Trade Board. He served in the Royal Canadian Air Force from 1942 to 1944. 
 
Returning to the Bank of Canada in 1944, Mr. Coyne was Executive Assistant to 
Governor Towers from 1944 to 1949. He took on additional duties as Securities Advisor 
from 1946 to 1949 and served as Deputy Governor from 1950 to 1954. He resigned from 
the Bank on 13 July 1961.   
 
Mr. Coyne passed away on 12 October 2012. 
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Notice biographique : James Coyne 

 

James Coyne a été nommé gouverneur de la Banque du Canada et président de la Banque 
d’expansion industrielle le 1er janvier 1955. 
 
Né à Winnipeg, M. Coyne a obtenu, en 1931, un baccalauréat ès arts de l’Université du 
Manitoba. Il a ensuite étudié à l’Université d’Oxford en tant que boursier de la fondation 
Cecil Rhodes. Il en est sorti, en 1934, titulaire d’un baccalauréat en science juridique et 
d’un baccalauréat en droit civil. 
 
M. Coyne est entré au département des Recherches de la Banque du Canada en 1938. Il a 
quitté son poste en juin 1939 pour travailler à la Banque centrale d’hypothèques puis à la 
Commission de contrôle du change étranger, à l’ambassade canadienne à Washington et 
enfin à la Commission des prix et du commerce en temps de guerre. Il a servi dans 
l’Aviation royale du Canada de 1942 à 1944. 
 
M. Coyne est revenu à la Banque du Canada en 1944 en tant qu’adjoint au gouverneur 
Towers jusqu’en 1949. Entre 1946 et 1949, il a également occupé les fonctions de 
conseiller en valeurs et il a été sous-gouverneur de la Banque de 1950 à 1954. Il a 
démissionné de son poste de gouverneur le 13 juillet 1961.  
 
M. Coyne est décédé le 12 octobre 2012. 
 
 
Octobre 2012 
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